
Møde i Webgruppen d. 9. marts 2022 kl. 10.00-12.00 (afholdt via Teams) 
Tilstede: Christian Hansen-Krogsgaard, Marek Bang Poulsen, Torsten Bo Hansen, Mathilde Hollmann, Marek 
Bang Poulsen, Louise Toftgaard Fibiger Kurt Bilde og Trine Højlund Sandberg.  
 
Godkendelse af referat fra sidste møde (januar) 
Referatet blev godkendt uden yderligere kommentarer 
 
Status på SDUnet  
Det er fortsat uklart, hvornår SDU IT sætter sdunet.dk til at være startside i de forskellige internetbrowsere 
på SDU’s netværk. Vi er blevet lovet, at når det er muligt, så bliver det gjort men øgede fokus på sikkerhed i 
forlængelse af Ukraine konflikten har flyttet fokus for nuværende.  
 
Langt de fleste medarbejderportaler er i mål – de får der mangler kommer lige så stille ud. Nogle nævner, 
at de er blevet mødt af ønsker til anderledes og i nogles øjne mere moderne design end det design, der er 
blevet udviklet af SDU Kommunikation.  
 
Der er enighed i Webgruppen om, at for det første er designet ganske udmærket og for det andet, så er det 
ikke på design men på indhold at fokus skal være for nuværende.  
 
Lige pt. er det primære fokus fra SDUKs side på de døde links, der måtte opstå på det indhold, der er spejlet 
ind i medarbejderportalerne. Det er håbet, at det er en opstartsperiode, hvor de ansvarlige for indholdet 
lige skal ”vænnes” til at deres indhold kan tilgås fra mange steder og dermed at deres døde links også vil 
være meget synlige i organisationen, og de derfor får en større opmærksomhed på at komme i mål med 
deres døde links. Pt. er der dog udfordringer med at få den rigtige data i Siteimprove – noget der ikke gør 
opgaven lettere. Mere om dette under punktet omkring Siteimprove.  
 
Fælles sparringspunkt: Flyt af Ph.d. skolernes indhold fra sdu.dk til SDUnet v/ punkt indbragt fra SUND 
Der er forskellige drøftelser af, hvor meget/hvor lidt indhold der kan/skal flyttes. Samtidig er der også flere 
ønsker fra fakulteterne, hvor nogle ønsker at bibeholde informationen på sdu.dk af strategiske grunde, og 
hvor andre ønsker at flytte så meget som muligt over på SDUnet for at understøtte kanalstrategien.  
 
TEK forslår at man venter med at have denne diskussion til efteråret 2022 fordi der er gang i mange andre 
store digitale projekter for nuværende og det derfor ikke vil være der det største fokus kommer til at ligge. 
Alle fakulteter med undtagelse af et (NAT) bakker op om ønsket om at vente. 
 
NAT ser sig nødsaget til at begynde arbejdet for en del af deres indhold til Ph.d. skolerne er forældet og 
trænger til en gennemgang.  
 
Efter en længere debat opnås der i Webgruppen enighed om at melde punktet ind til arbejdsgruppen for 
forskning fordi gruppen fremadrettet også kommer til at skulle forholde sig til ikke bare information 
målrettet eksterne men også interne interessenter.  
 
SDUK bærer punktet ind i arbejdsgruppen for forskning.  
 
Status på MitSDU v/SDUK 
SDUK har med Biblioteket vendt deres placeringen af deres services. Beslutningen er, at Biblioteket 
kommer ind og ligge under studiesiden 



SDU Rio: er gået i gang med at ændre deres indhold nede i non-publish-mappen. Således de følger HUM 
terminologi med at stille spørgsmål til brugeren. Det giver desværre en forsinkelse for SDUK for at kunne 
implementere sider under karriereveje-menupunktet i skabelonen. 
 
Udgangspunktet i de nye Studiesider er, at siderne enten bliver eksklusive eller delte. (Bibliotek er 
eksklusiv) (Studieliv er delt). At noget er eksklusivt betyder, at man som fakultet ikke kan tilføje eget 
indhold til menupunktet. Det kan man derimod godt på de delte menupunkter. 
 
Skabeloner + vejledning er klar til at gå ud i næste uge.  SDUK forslår, at vejledning og skabeloner 
gennemgås sammen, når disse er klar. 
 
Øvrige enheder på fællesadmin ( Studieservice, SDU IT, Teknisk service og SDUB) er indforstået med deres 
rolle i processen og det forventes ikke, at der bliver problemer med at få dem til at levere på deres indhold, 
hvor rigtig mange jo allerede har deres indhold på plads, så det blot vil være den fremadrettet 
vedligeholdelse, de skal forholde sig til.  
 
Orientering om Styregruppemødet v/SDUK 
Udover den skriftlige orientering omkring Styregruppemødet som Webgruppen fik tilsendt på mail efter 
Styregruppemødet, så kan SDUK fortælle, at fællesadministrationen barsler med at etablere en 
Webkoordinatorgruppe for Fællesadministrationen som en konsekvens af evalueringen af 
Weborganisationen.  
 
Webkoordinatorgruppen får til formål at skabe et fælles erfaringsudvekslingsforum for de 
områdekoordinerende medarbejdere på de fællesadministrative enheder, der arbejder med Web. Alle 
enheder vil som udgangspunkt få lov at udpege en medarbejder, der kan deltage, men særlige enheder 
med meget web-indhold kan få med stor sandsynlighed lov at udpege 2 medarbejdere. Her tænkes særligt 
på Studieservice. 
 
Siteimprove v/ SDUK 
Der er store udfordringer med at få de rigtige tal i Siteimprove på særligt MitSDU og SDUnet. Der har været 
prøvet mange forskellige ting og pt. er der blandt andet ved at blive rullet nye sitemaps ind for begge 
platforme. Problemerne udspringer i, at det ikke virker til, at Siteimproves crawl-robot kommer hele vejen 
rundt på vores sites, inden den begynder at crawle igen. Det giver sig udslag i, at man i QA-modulet i 
Siteimprove kan opleve at døde links, der er rettet for lang tid siden, forsat fremgår som døde links uden at 
være det.   
 
Når man beder systemet om at re-indeksere siderne igen, så sker det kun i begrænset omfang og det er 
selvfølgelig problematisk for redaktørerne, der er meget afhængige af, at de rapporter, de modtager skal 
afspejle virkeligheden og det gør de ikke i øjeblikket.  
 
Kommunikationen med Siteimprove er svær og tidskrævende fordi der er meget lange svar tider fra 
Siteimprove og man ofte får svar på noget andet, end man har efterspurgt.  
 
SDUK har eskaleret sagen til SDU’s accountmanager, og så det er håbet, at det gerne skulle hjælpe på ikke 
bare dialogen men også de meget lange crawl-tider.  SDUK opdaterer Webgruppen, når der er nyt i sagen. 
 
Eventuelt 
 Intet at føre til referat under punktet. 
 


	Møde i Webgruppen d. 9. marts 2022 kl. 10.00-12.00 (afholdt via Teams)

